
Monitora s. r. o. | monitora.sk 1

Článkov: 13  1. Marec 2023

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 2Magazín Rádia Regina Východ  

Rozhlas, Magazín Rádia Regina Východ, 28. 2. 2023, 9:10

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 3Košický samosprávny kraj vyčlenil milióny eur pre Program obnovy krajiny  

Online, trend.sk, 28. 2. 2023, 9:58

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 4Košický kraj dá na projekty v rámci obnovy krajiny vyše dva milióny eur  

Online, kosice.korzar.sme.sk, 28. 2. 2023, 10:06

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 5Košická župa pomôže štátu so štúdiou k D1 po hranicu s Ukrajinou  

Online, ahoj.tv, 28. 2. 2023, 10:50

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 6Hosť Rádia Regina - Východ  

Rozhlas, Hosť Rádia Regina - Východ, 28. 2. 2023, 11:09

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 7VIDEO: Prvoligový tím Young Angels bez prehry aj po derby s TYDAM-om  

Online, basket.zoznam.sk, 28. 2. 2023, 11:10

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 8Hosť Rádia Regina - Východ  

Rozhlas, Hosť Rádia Regina - Východ, 28. 2. 2023, 11:29

 .  .  .  .  . 9Pre primárku Katuščákovú je jej práca druhým domovom: ,,Odmalička som vedela, že chcem byť lekárkou“  

Online, agel.sk, 28. 2. 2023, 13:50

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 11Pre primárku Katuščákovú je jej práca druhým domovom  

Online, tlacovespravy.sme.sk, 28. 2. 2023, 14:33

 .  .  .  .  . 13Pre primárku Katuščákovú je jej práca druhým domovom: ,,Odmalička som vedela, že chcem byť lekárkou“  

Online, indexmag.sk, 28. 2. 2023, 15:33

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 15Študenti práva pomáhajú radami  

Televízia, Správy RTVS z regiónov, 28. 2. 2023, 17:17

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 16Košický kraj dá na projekty v rámci obnovy krajiny vyše dva milióny  

Tlač, Korzár, 1. 3. 2023

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 17O našich autoroch  

Tlač, Historická revue, 1. 3. 2023

https://monitora.sk/


Monitora s. r. o. | monitora.sk 2

Magazín Rádia Regina Východ  
  28. 2. 2023, 9:10, Relácia: Magazín Rádia Regina Východ, Stanica: Rádio Regina (východ), Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
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[strojový prepis] … prírodovedeckej fakulty univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. S mojimi hosťami, zástupcami oslavujúcej
fakulty, sa pozrieme na cestu fakulty šiestimi desaťročiami. Hovoriť budeme napríklad aj o tom, kam sa za tento čas posunul výskum
prírodovedcov a aké sú vízie fakulty do ďalších rokov. Teraz je deväť hodín, 11 5 minúty magazín Rádia Regina východ. …
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včera 9:58 V roku 2022 sa v rámci Programu obnovy krajiny realizovali projekty za viac ako 254-tisíc eur

Pre rok 2023 je v rámci Programu obnovy krajiny vyčlenených z rozpočtu Košického samosprávneho kraja (KSK) takmer 2,2 milióna eur.
V pondelok to schválilo Zastupiteľstvo KSK.

Projektom roka je KlimaPark v Kysaku, moderné edukačné centrum vznikne v priestoroch Školy v prírode, kde sa budú môcť školáci i
verejnosť vzdelávať o klíme zážitkovo. V roku 2022 sa v rámci Programu obnovy krajiny realizovali projekty za viac ako 254-tisíc eur.
Informoval o tom hovorca KSK Michal Hudák.

Súčasťou rokovania zastupiteľstva boli i návrhy na ocenenia osobností, ktoré udelí župa 23. apríla na slávnostnom ceremoniáli pri
príležitosti Župných dní. Cena Košického samosprávneho kraja za rok 2022 poputuje piatim jednotlivcom, respektíve kolektívom.

Poslanci odsúhlasili, že ju získajú Detský folklórny súbor Parchovianka, Gymnázium Pavla Horova v Michalovciach, Spevácky zbor
Árvalányhaj, Mons., Dr. h. c. Jozef Tóth, in memoriam a tiež Ústav lekárskej a klinickej biochémie, UPJŠ v Košiciach, Lekárska fakulta.

Ocenenie Historická osobnosť poputuje pri príležitosti 150. výročia založenia Východoslovenského múzea v Košiciach Josefovi Polákovi
ako zakladateľovi múzejníctva v prvo-republikových Košiciach a vedúcej osobnosti v oblasti kultúry na východnom Slovensku.

Ďalšie dôležité správy

Autor: SITA

https://monitora.sk/
https://app.monitora.sk/article/1045533024/1461ae17ef58ef66c1a1?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE2ODAyNjE1MjIsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTA0NTUzMzAyNCwidGlkIjozMDE4OX0.Y9S0M2R4h_IzNn9rhYq4oAFADaTjHsvjfAmLq4XNCMg
https://www.trend.sk/spravy/kosicky-samospravny-kraj-vyclenil-miliony-eur-pre-program-obnovy-krajiny


Monitora s. r. o. | monitora.sk 4

Košický kraj dá na projekty v rámci obnovy krajiny vyše dva milióny eur  
  28. 2. 2023, 10:06, Zdroj: kosice.korzar.sme.sk , Vydavateľ: Petit Press, a.s., Autor: SITA, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika

v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 53 236 GRP: 1,18 OTS: 0,01 AVE: 1080 Eur 

Župní poslanci rozhodli aj o oceneniach.

Krajské zastupiteľstvo bez župana Trnku (35 fotografií)

KOŠICE. Pre rok 2023 je v rámci Programu obnovy krajiny vyčlenených z rozpočtu Košického samosprávneho kraja (KSK) takmer 2,2
milióna eur.

V pondelok to schválilo zastupiteľstvo KSK.

Súvisiaci článok Súvisiaci článokDôvod na odchod zatiaľ nevidia. Čo hovoria krajskí poslanci na stíhanie župana Trnku Čítajte Čo je v
pláne

Projektom roka je KlimaPark v Kysaku, moderné edukačné centrum vznikne v priestoroch Školy v prírode, kde sa budú môcť školáci i
verejnosť vzdelávať o klíme zážitkovo.

V roku 2022 sa v rámci Programu obnovy krajiny realizovali projekty za viac ako 254-tisíc eur.

Informoval o tom hovorca KSK Michal Hudák.

Rozhodli aj o oceneniach

Súčasťou rokovania zastupiteľstva boli i návrhy na ocenenia osobností, ktoré udelí župa 23. apríla na slávnostnom ceremoniáli pri
príležitosti Župných dní.

Cena Košického samosprávneho kraja za rok 2022 poputuje piatim jednotlivcom, respektíve kolektívom.

Poslanci odsúhlasili, že ju získajú Detský folklórny súbor Parchovianka, Gymnázium Pavla Horova v Michalovciach, Spevácky zbor
Árvalányhaj, Mons., Dr. h. c. Jozef Tóth, in memoriam, a tiež Ústav lekárskej a klinickej biochémie, UPJŠ v Košiciach, Lekárska fakulta.

Ocenenie Historická osobnosť poputuje pri príležitosti 150. výročia založenia Východoslovenského múzea v Košiciach Josefovi Polákovi
ako zakladateľovi múzejníctva v prvorepublikových Košiciach a vedúcej osobnosti v oblasti kultúry na východnom Slovensku.

Autor: SITA
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866x

Krajské zastupiteľstvo tiež schválilo návrhy na Cenu KSK a ocenenie Historická osobnosť KSK, ale aj kúpu historickej drevenice v
Rejdovej, ktorá sa premení na živé múzeum

Ilustračná fotografia. (Zdroj: FB KSK)

Košický samosprávny kraj (KSK) pomôže Ministerstvu dopravy SR a Národnej diaľničnej spoločnosti, ktorí pracujú na multimodálnej
štúdii k výstavbe diaľničného prepojenia D1 od Bidoviec až po hranicu s Ukrajinou.

Podporné podklady pre štúdiu predloží štátu župná nezisková organizácia Dopravná infraštruktúra Košického samosprávneho kraja. V
pondelok 27. februára zámer schválilo Zastupiteľstvo KSK. Dodávateľ by mal predložiť štátu komplexnú štúdiu s návrhom posúdenia
jednotlivých dopravných variantov a cost benefit analýzou do konca tohto roka. Päť analyzovaných úsekov je momentálne v štádiu
posudzovania vplyvu na životné prostredie.

Pondelkové rokovanie krajských poslancov prinieslo i dve dobré správy pre kultúru. Zastupiteľstvo odsúhlasilo kúpu historickej drevenice
v Rejdovej. Prízemný zrubový dom z roku 1851 je národnou kultúrnou pamiatkou a župné Gemerské osvetové stredisko v nej plánuje
zriadiť „živé múzeum“ a vysunuté pracovisko Remeselníckeho inkubátora.

Konať by sa tu mohli remeselnícke dielne, workshopy, krátkodobé stáže remeselníkov či iné podujatia. Znalecký posudok stanovil
hodnotu nehnuteľnosti na 31 902,56 eura. Predmetom kúpy je i dobové vnútorné zariadenie drevenice, ohodnotené na 3 700 eur.
Nehnuteľnosť je vo výbornom stave a nebude si vyžadovať veľké investície.

Poslanci odklepli aj formálne vytvorenie Vysunutého pracoviska Spišského kultúrneho centra a knižnice pre okres Gelnica. Vyčlenený
pracovník centra už v posledných rokoch vykonával v Gelnici kultúrne aktivity, keďže v roku 2013 tam zaniklo vysunuté pracovisko
kultúrnej organizácie Spišské osvetové stredisko.

Priestor na pondelkovom zastupiteľstve dostal i Program obnovy krajiny Košického kraja. V roku 2022 sa v rámci neho realizovali projekty
za viac ako 254-tisíc eur. Pre rok 2023 je v rámci Programu obnovy krajiny vyčlenených z rozpočtu kraja ako aj v rámci realizovaných
projektov takmer 2,2 milióna eur. Projektom roka je KlimaPark v Kysaku. Moderné edukačné centrum vznikne v priestoroch Školy v
prírode, kde sa budú môcť školáci i verejnosť vzdelávať o klíme zážitkovo.

Ilustračná fotografia. (Zdroj: FB KSK)

Súčasťou rokovania boli i návrhy na ocenenia osobností, ktoré udelí župa 23. apríla na slávnostnom ceremoniáli pri príležitosti Župných
dní. Cena Košického samosprávneho kraja za rok 2022 poputuje piatim jednotlivcom, respektíve kolektívom. Poslanci odsúhlasili, že ju
získajú Detský folklórny súbor Parchovianka, Gymnázium Pavla Horova v Michalovciach, Spevácky zbor Árvalányhaj, Mons., Dr. h. c.
Jozef Tóth, in memoriam a tiež Ústav lekárskej a klinickej biochémie, UPJŠ v Košiciach, Lekárska fakulta.

Ocenenie Historická osobnosť poputuje pri príležitosti 150. výročia založenia Východoslovenského múzea v Košiciach JUDr. Josefovi
Polákovi ako zakladateľovi múzejníctva v prvo-republikových Košiciach a vedúcej osobnosti v oblasti kultúry na východnom Slovensku.
Zasadnutie Zastupiteľstva KSK bolo už tradične vysielané online na krajskom facebookovom profile i župnom webe. Dvaja občania využili
priestor a vystúpili v rámci bodu Otvorená samospráva.

(08:45, red.)
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[strojový prepis] …Hosť Rádia Regina - Východ Hosť Rádia Regina východ. Ako prezradil džingel Rádia Regina východ, máme hodinu s
hosťom, dnes by sme to pokojne mohli premenovať na hostia Rádia Regina východ, pretože sú viacerí. Ako som spomínala pred
pesničkou budeme mať tak trochu ruku hore, pretože jubilant prírodovedecká fakulta univerzity Pavla Jozefa Šafárika v…

https://monitora.sk/
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Publikované: 28.02.2023 Autor: basket.sk Foto: Jäzva

V prvej lige žien sa hral tento víkend len jeden duel a to bolo košické derby medzi lídrom súťaže Young Angels Košice a TYDAM-om
UPJŠ Košice. Stretnutie medzi Dubčekom Bratislava a ŽBK Rožňava bolo odložené na štvrtok.

Tento derby súboj mal jednoznačného favorita, nakoniec za domáce „Anjelky“ nastúpilo až sedem hráčok s extraligovými minútami v tejto
sezóne a doplnili ich dve kolegyne z juniorského tímu. Od začiatku mali navrch Young Angels, nie o veľa, ale do veľkej prestávky si
vybudovali 11-bodový náskok. Druhý polčas bol v ich prevedení ešte silnejší, hneď v tretej štvrtine zvýšili svoje vedenie o ďalších 16
bodov a v tej poslednej ho natiahli na konečných 34 bodov. V domácom drese sa strelecky presadili všetky basketbalistky a až šesť sa
ich dopracovalo k dvojcifernému počtu bodov, k trom nižšie uvedeným sa pridala aj 10-bodová Tara Rebejová.

1. liga ženy 2022/23 – 9. kolo

YOUNG ANGELS Košice – TYDAM UPJŠ Košice 91:57 (44:33)

Najviac bodov: Dulovičová 17, Mikovčáková 14, Majorošová, Bohušová a Jakubčeková po 13 – Ballová 17, Mončeková 11, Seňová 8

Záznam zo zápasu:

Hlasy po zápase:

Barbora Bohušová, hráčka Young Angels Košice: „V nedeľu sme odohrali zápas proti košickému družstvu TYDAM. Do zápasu sme
vstúpili dobre, v útoku sme hrali rýchlo a kolektívne, získavali sme veľa lôpt a padali nám aj strely spoza perimetra. V obrane to bolo o
niečo horšie, nevypomáhali sme si zo slabej strany, mali sme problém s obranou jednoduchého "pick and rollu“ a súper nás trestal
ľahkými košmi. V konečnom dôsledku sme odohrali dobrý zápas a s našim výkonom môžeme byť spokojní."

Radko Dvorščák, tréner Young Angels Košice: „Týmto zápasom v prvej ligy žien sme uhrali ďalšie, v poradí siedme, víťazstvo v tejto
súťaži. Dokázali sme dať priestor a rozložiť čas na ihrisku tak, aby hráčky naberali skúsenosti a mohli reálne čeliť situáciám, ktoré im
priniesla samotná hra. Prezentovali sme sa vysokou úspešnosťou streľby a množstvom otvorených pozícií, ktoré vzišli z obrannej hry
TYDAM-u. Vysporiadali sme sa aj so zónovou obranou. Problémom nám bola konštantnosť v obrannej fáze hry či už v hre 1na1, alebo
na slabej strane. Pri riešení kombinácie "PNR“ sme sa často spoliehali len na vyriešenie hernej kombinácie aktuálne zapojenými dvomi
hráčkami a chýbala spolupráca ďalších hráčok, či už na silnej, alebo slabej strane. Stále je to o vnímaní situácie ako celku a v tomto nám
jednoznačne chýba kolektívne poňatie. Potrebujeme sa dostať do stavu, že na pohyb a podnet jednej obrankyne zareagujú ostatné štyri
spoluhráčky."

Dubček Bratislava – ŽBK Rožňava

odložené na 2. marca

Priebežná tabuľka:

Skóre

Rozdiel

1. YOUNG ANGELS Košice 7 14 7 0 100,0 % 567:325 242 2. BK ZŠ Zvolen 7 11 4 3 57,1 % 422:395 27 3. Dubček Bratislava 7 10 3 4
42,9 % 463:385 78 4. TYDAM UPJŠ KOŠICE 7 10 3 4 42,9 % 419:432 –13 5. ŽBK Rožňava 6 6 0 6 0,0 % 228:562 –334

Autor: DANNAX, spol. s r.o. || Publikované: 28.02.2023 Autor: basket.sk Foto: Jäzva
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Hosť Rádia Regina - Východ  
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Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 11 836 GRP: 0,26 OTS: 0,00 AVE: 1189 Eur 

[strojový prepis] …Hosť Rádia Regina - Východ O pol 12. pokračujeme v magazíne Rádia Regina východ s hodinou s hosťami. Sú nimi
dekan Prírodovedeckej fakulty univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach pán docent Roman so tak bývalý dekan tejto fakulty pán
profesor Alexander Fehér a pani docentka Andrea Fedorová Straková z ústavu chemických vied, ktorá je zástupkyňou…
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Pre primárku Katuščákovú je jej práca druhým domovom: ,,Odmalička som vedela, že chcem byť lekárkou“  
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slová: UPJŠ
Dosah: 1 624 GRP: 0,04 OTS: 0,00 AVE: 266 Eur 

Fax: 055 / 7234 444 objednavanie@nke.agel.sk

O nemocnici

O nemocnici Novinky a médiá Pre primárku Katuščákovú je jej práca druhým domovom:,,Odmalička som vedela, že chcem byť lekárkou“

Pre primárku Katuščákovú je jej práca druhým domovom:,,Odmalička som vedela, že chcem byť lekárkou“

28.2.2023

Primárka MUDr. Mária Katuščáková je pre Kliniku liečebnej rehabilitácie Nemocnice AGEL Košice-Šaca obrovským prínosom, a to aj
vďaka jej vyššej erudovanosti, keďže má atestáciu nielen z fyziatrie, balneológie a liečebnej rehabilitácie, ale aj z neurológie, čo je v
súčasnosti považované za vzácnosť. Avšak nielen vďaka jej pracovným zručnostiam sa zaslúžene uchádza o prvenstvo v ankete
Slovenka roka.

Uznávaná odborníčka, rodáčka z Bardejova, od útleho detstva zbierala bábiky, ktoré sa stali jej prvými pacientmi. „Ošetrovala som ich,
obväzovala handričkami a chránila som si detský kufrík malej lekárky. V tom čase bolo bežným javom, že lekár prišiel za pacientom
domov so svojím kúzelným kufríkom a ja som mala to šťastie siahnuť si naň, preskúmať, čo sa tam nachádza, chytiť si do ruky tie
čarovné nástroje... a to bol začiatok môjho rozhodnutia: chcem byť lekárkou,“ vyjadrila sa MUDr. Katuščáková, ktorá Lekársku fakultu
UPJŠ v Košiciach úspešne ukončila v roku 1988, a to aj vďaka tomu, že denne sedávala 14 – 20 hodín nad knihami. „Rozhodujúci
moment prišiel v 5. ročníku medicíny, bola to neurológia, kedy mi konečne začali veci do seba zapadať ako puzzle. Mozog ako softwér a
nervová sústava ako systém káblov, ktorý sa vetví do každej jednej časti nášho tela a výsledkom je fungujúci celok, ale, ak vás niektorá
časť tohto zložitého systému zradí, doslova sa pokazí, niečo prestane fungovať. Nakoľko sme schopní tieto súčiastky zložiť, opraviť,
vyliečiť? A bolo rozhodnuté - zamilovala som si neurológiu a po škole som nastúpila pracovať do Bojníc na neurologické oddelenie, kde
som sa stretla s úžasnými ľuďmi,“ priblížila primárka, ktorá sa po ôsmich rokoch vrátila naspäť do Košíc, kde bol v tom čase problém s
voľným miestom neurológa. Po prehodnotení skutočnosti, že najbližšie k neurologickej odbornosti, kde by mohla naplno využiť získané
vedomosti, je odbor fyziatrie, balneológie a liečebnej rehabilitácie, si vybrala toto smerovanie.

„Nastúpila som na fyziatricko-rehabilitačné oddelenie, dnešná Klinika liečebnej rehabilitácie, v Šaci, kde pôsobím dodnes. Pracovať v
tomto odbore znamená neustále aktívne sa učiť, oboznamovať sa s novými metódami liečby a ich zavádzaním do praxe, novými
možnosťami využitia moderných prístrojov, robotických prístrojov, čo je spojené s hodinami školení, absolvovaní pracovných pobytov
mimo domova. Za vysoko profesionálne a odborné vedomosti som vďačná ľuďom v mojej blízkosti, považujem sa za šťastného človeka,
ktorý na svojej životnej ceste stretol tím ľudí túžiacich po nových vedomostiach, po vzdelávaní, zavadzaní nových kvalitných metodík do
praxe a prístrojov do terapie. Na oddelení sa rozvinula úspešná spolupráca s prof. Pavlom Kolářom a využila som možnosť absolvovať
odbornú prax v Prahe v Motole na rehabilitácii a spinálnej jednotke,“ zaspomínala si lekárka, ktorá vo funkcii primárky pracuje od roku
2015 a netají sa tým, že na svoj 72-členný kolektív je veľmi hrdá. „Pracujem v odbore, kde prevahu majú ženy, sú to mladé slobodné
ženy, matky s malými deťmi a staré mamy, ktoré už majú vnúčatá. Denne prechádzam prevádzky v ambulantnej a lôžkovej časti a
obdivujem, ako s úsmevom, odborne, s dávkou trpezlivosti, morálneho usmernenia zvládajú spektrum rôznorodých pacientov doviesť do
úspešného konca terapie, kde na konci, aj ten najtvrdší, najdepresívnejší pacient vysloví to zázračné slovo „ďakujem“,“ uvádza MUDr.
Katuščáková, ktorá poukazuje na to, že predstava slova rehabilitácie je nedocenená. Ako v laickom svete, tak aj v odbornom. Myslí si, že
veľa mladých lekárov po škole nastúpi na rehabilitáciu z dôvodu, že nie je voľné iné pracovné miesto a prichádzajú ako prechodná
stanica. „Samotné štúdium na vysokej škole nevenuje pozornosť rehabilitácii dostatočne. Až pobyt na lôžkových rehabilitačných
oddeleniach ich usmerní, aké zložité multiodborové je prepojenie rehabilitácie a aký široký záber odborných vedomostí potrebujete pre
kvalitnú rehabilitáciu. V rehabilitácii ste tak trochu ortopéd, traumatológ, neurológ, internista, cievny špecialista... a najťažšie je vychovať
kvalitných fyziatrov,“ priblížila odborníčka.

MUDr. Mária Katuščáková považuje za svoj najväčší profesionálny úspech jej odborný rast, keďže z mladej a bezstarostnej lekárky, ktorá 
bola odhodlaná púšťať sa do všetkých vecí a nerozoznávať aj nečakané nástrahy svojho konania, sa pod odborným vedením učiteľov 
stala zrelou lekárkou plnou pokory a rešpektu pred každou chorobou a každou terapiou, ktorú u pacienta používa. „Aj COVID bol toho 
príkladom, celý rehabilitačný kolektív bol reprofilizovaný a staral sa o covidových pacientov. Boli sme na začiatku laici, báli sme sa ako 
ostatní, ale kto iný mal čeliť tejto pandémii, ak nie zdravotníci. Tam, kde bol môj personál, tam som cítila potrebu byť s nimi. S mojimi 
dievčatami, matkami a starými matkami. Ak máte v živote zázemie, aké som dostala ja, musíte milovať život. Moja práca je druhým 
domovom, dala mi veľa priateľov, mladých ľudí plných energie, ktorú si od nich čerpám a pretváram do činov. Na pracovisku mi nie je 
problém zapojiť sa do sťahovania, do kopania, do úpravy záhrady, snažím sa, aby kolektív, ktorý vediem, sa rád vrátil na pracovisko a bol 
aj pre nich istotou a milovaným zázemím. Bez podpory rodiny, bez chápavého a nápomocného manažmentu, ktorý nás veľmi štedro 
podporuje, by každé vynaložené úsilie bolo zmarené,“ dodala na záver primárka MUDr. Mária Katuščáková, ktorá sa uchádza o 
prvenstvo v ankete Slovenka roka v kategórii Zdravotníctvo. Hlasovať za ňu môžete do 20. júna 2023 – 12:00 prostredníctvom SMS
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(cena SMS je 1 € s DPH) na číslo 7400 v tvare SR 27, taktiež aj kupónmi z týždenníka Slovenka alebo Online na
https://www.slovenkaroka.sk/hlasovanie/

O Klinike liečebnej rehabilitácie

Klinika liečebnej rehabilitácie poskytuje odbornú výučbu a prax nastávajúcim fyzioterapeutom - stredoškolákom a zabezpečujeme výučbu
fyzioterapeutov I. a II. stupňa vysokoškolského zamerania. Klinika liečebnej rehabilitácie sa špecializuje na ochorenia chrbtice a
organizovala XVI rokov konferencie známe ako Košické vertebrologické dni s medzinárodnou účasťou multiodborových spoločnosti
neurochirurgov, spondylochirurgov, algeziológov, spinálnou spoločnosťou, českou rehabilitačnou školou, Technickou univerzitou v
Košiciach. Vďaka vysokoodborným prednáškam, spoločným stretnutiam a funkčnej diskusii multiodborových odborníkov sa podarilo
významne ovplyvniť vnímanie rehabilitačných postupov v medicíne, nadviazala sa vzájomná spolupráca. Na klinike v spolupráci s
Lekárskou fakultou UPJŠ, strednou zdravotníckou školou v Košiciach a Prešovskou univerzitou zabezpečujeme odbornú výučbu a prax
nastávajúcim fyzioterapeutom a výučbu fyzioterapeutov I. a II. stupňa vysokoškolského zamerania.

Kontakt pre média

KONTAKT PRE MÉDIÁ

Mgr.Martina Pavliková

Email: hovorca@agelsk.sk

Kontakt neslúži na objednávanie pacientov na vyšetrenie, očkovanie, testovanie a zasielanie výsledkov vyšetrení.

Kontakty na všetky spoločnosti a zdravotnícke zariadenia Skupiny AGEL nájdete v zozname spločností skupiny AGEL

Autor: Nemocnica AGEL Košice-Šaca
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Pre primárku Katuščákovú je jej práca druhým domovom  
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,,Odmalička som vedela, že chcem byť lekárkou.“

Primárka MUDr. Mária Katuščáková je pre Kliniku liečebnej rehabilitácie Nemocnice AGEL Košice-Šaca obrovským prínosom, a to aj
vďaka jej vyššej erudovanosti, keďže má atestáciu nielen z fyziatrie, balneológie a liečebnej rehabilitácie, ale aj z neurológie, čo je v
súčasnosti považované za vzácnosť. Avšak nielen vďaka jej pracovným zručnostiam sa zaslúžene uchádza o prvenstvo v ankete
Slovenka roka.

Uznávaná odborníčka, rodáčka z Bardejova, od útleho detstva zbierala bábiky, ktoré sa stali jej prvými pacientmi. „Ošetrovala som ich,
obväzovala handričkami a chránila som si detský kufrík malej lekárky. V tom čase bolo bežným javom, že lekár prišiel za pacientom
domov so svojím kúzelným kufríkom a ja som mala to šťastie siahnuť si naň, preskúmať, čo sa tam nachádza, chytiť si do ruky tie
čarovné nástroje... a to bol začiatok môjho rozhodnutia: chcem byť lekárkou,“ vyjadrila sa MUDr. Katuščáková, ktorá Lekársku fakultu
UPJŠ v Košiciach úspešne ukončila v roku 1988, a to aj vďaka tomu, že denne sedávala 14 – 20 hodín nad knihami. „Rozhodujúci
moment prišiel v 5. ročníku medicíny, bola to neurológia, kedy mi konečne začali veci do seba zapadať ako puzzle. Mozog ako softwér a
nervová sústava ako systém káblov, ktorý sa vetví do každej jednej časti nášho tela a výsledkom je fungujúci celok, ale, ak vás niektorá
časť tohto zložitého systému zradí, doslova sa pokazí, niečo prestane fungovať. Nakoľko sme schopní tieto súčiastky zložiť, opraviť,
vyliečiť? A bolo rozhodnuté - zamilovala som si neurológiu a po škole som nastúpila pracovať do Bojníc na neurologické oddelenie, kde
som sa stretla s úžasnými ľuďmi,“ priblížila primárka, ktorá sa po ôsmich rokoch vrátila naspäť do Košíc, kde bol v tom čase problém s
voľným miestom neurológa. Po prehodnotení skutočnosti, že najbližšie k neurologickej odbornosti, kde by mohla naplno využiť získané
vedomosti, je odbor fyziatrie, balneológie a liečebnej rehabilitácie, si vybrala toto smerovanie.

„Nastúpila som na fyziatricko-rehabilitačné oddelenie, dnešná Klinika liečebnej rehabilitácie, v Šaci, kde pôsobím dodnes. Pracovať v
tomto odbore znamená neustále aktívne sa učiť, oboznamovať sa s novými metódami liečby a ich zavádzaním do praxe, novými
možnosťami využitia moderných prístrojov, robotických prístrojov, čo je spojené s hodinami školení, absolvovaní pracovných pobytov
mimo domova. Za vysoko profesionálne a odborné vedomosti som vďačná ľuďom v mojej blízkosti, považujem sa za šťastného človeka,
ktorý na svojej životnej ceste stretol tím ľudí túžiacich po nových vedomostiach, po vzdelávaní, zavadzaní nových kvalitných metodík do
praxe a prístrojov do terapie. Na oddelení sa rozvinula úspešná spolupráca s prof. Pavlom Kolářom a využila som možnosť absolvovať
odbornú prax v Prahe v Motole na rehabilitácii a spinálnej jednotke,“ zaspomínala si lekárka, ktorá vo funkcii primárky pracuje od roku
2015 a netají sa tým, že na svoj 72-členný kolektív je veľmi hrdá. „Pracujem v odbore, kde prevahu majú ženy, sú to mladé slobodné
ženy, matky s malými deťmi a staré mamy, ktoré už majú vnúčatá. Denne prechádzam prevádzky v ambulantnej a lôžkovej časti a
obdivujem, ako s úsmevom, odborne, s dávkou trpezlivosti, morálneho usmernenia zvládajú spektrum rôznorodých pacientov doviesť do
úspešného konca terapie, kde na konci, aj ten najtvrdší, najdepresívnejší pacient vysloví to zázračné slovo „ďakujem“,“ uvádza MUDr.
Katuščáková, ktorá poukazuje na to, že predstava slova rehabilitácie je nedocenená. Ako v laickom svete, tak aj v odbornom. Myslí si, že
veľa mladých lekárov po škole nastúpi na rehabilitáciu z dôvodu, že nie je voľné iné pracovné miesto a prichádzajú ako prechodná
stanica. „Samotné štúdium na vysokej škole nevenuje pozornosť rehabilitácii dostatočne. Až pobyt na lôžkových rehabilitačných
oddeleniach ich usmerní, aké zložité multiodborové je prepojenie rehabilitácie a aký široký záber odborných vedomostí potrebujete pre
kvalitnú rehabilitáciu. V rehabilitácii ste tak trochu ortopéd, traumatológ, neurológ, internista, cievny špecialista... a najťažšie je vychovať
kvalitných fyziatrov,“ priblížila odborníčka.

MUDr. Mária Katuščáková považuje za svoj najväčší profesionálny úspech jej odborný rast, keďže z mladej a bezstarostnej lekárky, ktorá
bola odhodlaná púšťať sa do všetkých vecí a nerozoznávať aj nečakané nástrahy svojho konania, sa pod odborným vedením učiteľov
stala zrelou lekárkou plnou pokory a rešpektu pred každou chorobou a každou terapiou, ktorú u pacienta používa. „Aj COVID bol toho
príkladom, celý rehabilitačný kolektív bol reprofilizovaný a staral sa o covidových pacientov. Boli sme na začiatku laici, báli sme sa ako
ostatní, ale kto iný mal čeliť tejto pandémii, ak nie zdravotníci. Tam, kde bol môj personál, tam som cítila potrebu byť s nimi. S mojimi
dievčatami, matkami a starými matkami. Ak máte v živote zázemie, aké som dostala ja, musíte milovať život. Moja práca je druhým
domovom, dala mi veľa priateľov, mladých ľudí plných energie, ktorú si od nich čerpám a pretváram do činov. Na pracovisku mi nie je
problém zapojiť sa do sťahovania, do kopania, do úpravy záhrady, snažím sa, aby kolektív, ktorý vediem, sa rád vrátil na pracovisko a bol
aj pre nich istotou a milovaným zázemím. Bez podpory rodiny, bez chápavého a nápomocného manažmentu, ktorý nás veľmi štedro
podporuje, by každé vynaložené úsilie bolo zmarené,“ dodala na záver primárka MUDr. Mária Katuščáková, ktorá sa uchádza o
prvenstvo v ankete Slovenka roka v kategórii Zdravotníctvo. Hlasovať za ňu môžete do 20. júna 2023 – 12:00 prostredníctvom SMS
(cena SMS je 1 € s DPH) na číslo 7400 v tvare SR 27, taktiež aj kupónmi z týždenníka Slovenka alebo Online na
https://www.slovenkaroka.sk/hlasovanie/

Klinika liečebnej rehabilitácie poskytuje odbornú výučbu a prax nastávajúcim fyzioterapeutom - stredoškolákom a zabezpečujeme výučbu 
fyzioterapeutov I. a II. stupňa vysokoškolského zamerania. Klinika liečebnej rehabilitácie sa špecializuje na ochorenia chrbtice a 
organizovala XVI rokov konferencie známe ako Košické vertebrologické dni s medzinárodnou účasťou multiodborových spoločnosti 
neurochirurgov, spondylochirurgov, algeziológov, spinálnou spoločnosťou, českou rehabilitačnou školou, Technickou univerzitou v
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Košiciach. Vďaka vysokoodborným prednáškam, spoločným stretnutiam a funkčnej diskusii multiodborových odborníkov sa podarilo
významne ovplyvniť vnímanie rehabilitačných postupov v medicíne, nadviazala sa vzájomná spolupráca. Na klinike v spolupráci s
Lekárskou fakultou UPJŠ, strednou zdravotníckou školou v Košiciach a Prešovskou univerzitou zabezpečujeme odbornú výučbu a prax
nastávajúcim fyzioterapeutom a výučbu fyzioterapeutov I. a II. stupňa vysokoškolského zamerania.

Autor: INZERCIA || Inzercia || Petit Press a.s.
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Pre primárku Katuščákovú je jej práca druhým domovom: ,,Odmalička som vedela, že chcem byť lekárkou“  
  28. 2. 2023, 15:33, Zdroj: indexmag.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
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Pridajte komentár

5 min. čítania

Primárka MUDr. Mária Katuščáková je pre Kliniku liečebnej rehabilitácie Nemocnice AGEL Košice-Šaca obrovským prínosom, a to aj
vďaka jej vyššej erudovanosti, keďže má atestáciu nielen z fyziatrie, balneológie a liečebnej rehabilitácie, ale aj z neurológie, čo je v
súčasnosti považované za vzácnosť. Avšak nielen vďaka jej pracovným zručnostiam sa zaslúžene uchádza o prvenstvo v ankete
Slovenka roka.

Uznávaná odborníčka, rodáčka z Bardejova, od útleho detstva zbierala bábiky, ktoré sa stali jej prvými pacientmi. „Ošetrovala som ich,
obväzovala handričkami a chránila som si detský kufrík malej lekárky. V tom čase bolo bežným javom, že lekár prišiel za pacientom
domov so svojím kúzelným kufríkom a ja som mala to šťastie siahnuť si naň, preskúmať, čo sa tam nachádza, chytiť si do ruky tie
čarovné nástroje… a to bol začiatok môjho rozhodnutia: chcem byť lekárkou,“ vyjadrila sa MUDr. Katuščáková, ktorá Lekársku fakultu
UPJŠ v Košiciach úspešne ukončila v roku 1988, a to aj vďaka tomu, že denne sedávala 14 – 20 hodín nad knihami. „Rozhodujúci
moment prišiel v 5. ročníku medicíny, bola to neurológia, kedy mi konečne začali veci do seba zapadať ako puzzle. Mozog ako softwér a
nervová sústava ako systém káblov, ktorý sa vetví do každej jednej časti nášho tela a výsledkom je fungujúci celok, ale, ak vás niektorá
časť tohto zložitého systému zradí, doslova sa pokazí, niečo prestane fungovať. Nakoľko sme schopní tieto súčiastky zložiť, opraviť,
vyliečiť? A bolo rozhodnuté – zamilovala som si neurológiu a po škole som nastúpila pracovať do Bojníc na neurologické oddelenie, kde
som sa stretla s úžasnými ľuďmi,“ priblížila primárka, ktorá sa po ôsmich rokoch vrátila naspäť do Košíc, kde bol v tom čase problém s
voľným miestom neurológa. Po prehodnotení skutočnosti, že najbližšie k neurologickej odbornosti, kde by mohla naplno využiť získané
vedomosti, je odbor fyziatrie, balneológie a liečebnej rehabilitácie, si vybrala toto smerovanie.

„Nastúpila som na fyziatricko-rehabilitačné oddelenie, dnešná Klinika liečebnej rehabilitácie, v Šaci, kde pôsobím dodnes. Pracovať v
tomto odbore znamená neustále aktívne sa učiť, oboznamovať sa s novými metódami liečby a ich zavádzaním do praxe, novými
možnosťami využitia moderných prístrojov, robotických prístrojov, čo je spojené s hodinami školení, absolvovaní pracovných pobytov
mimo domova. Za vysoko profesionálne a odborné vedomosti som vďačná ľuďom v mojej blízkosti, považujem sa za šťastného človeka,
ktorý na svojej životnej ceste stretol tím ľudí túžiacich po nových vedomostiach, po vzdelávaní, zavadzaní nových kvalitných metodík do
praxe a prístrojov do terapie. Na oddelení sa rozvinula úspešná spolupráca s prof. Pavlom Kolářom a využila som možnosť absolvovať
odbornú prax v Prahe v Motole na rehabilitácii a spinálnej jednotke,“ zaspomínala si lekárka, ktorá vo funkcii primárky pracuje od roku
2015 a netají sa tým, že na svoj 72-členný kolektív je veľmi hrdá. „Pracujem v odbore, kde prevahu majú ženy, sú to mladé slobodné
ženy, matky s malými deťmi a staré mamy, ktoré už majú vnúčatá. Denne prechádzam prevádzky v ambulantnej a lôžkovej časti a
obdivujem, ako s úsmevom, odborne, s dávkou trpezlivosti, morálneho usmernenia zvládajú spektrum rôznorodých pacientov doviesť do
úspešného konca terapie, kde na konci, aj ten najtvrdší, najdepresívnejší pacient vysloví to zázračné slovo „ďakujem“,“ uvádza MUDr.
Katuščáková, ktorá poukazuje na to, že predstava slova rehabilitácie je nedocenená. Ako v laickom svete, tak aj v odbornom. Myslí si, že
veľa mladých lekárov po škole nastúpi na rehabilitáciu z dôvodu, že nie je voľné iné pracovné miesto a prichádzajú ako prechodná
stanica. „Samotné štúdium na vysokej škole nevenuje pozornosť rehabilitácii dostatočne. Až pobyt na lôžkových rehabilitačných
oddeleniach ich usmerní, aké zložité multiodborové je prepojenie rehabilitácie a aký široký záber odborných vedomostí potrebujete pre
kvalitnú rehabilitáciu. V rehabilitácii ste tak trochu ortopéd, traumatológ, neurológ, internista, cievny špecialista… a najťažšie je vychovať
kvalitných fyziatrov,“ priblížila odborníčka.

reklama

Zdroj foto: Súkromný archív Mária Katuščáková

MUDr. Mária Katuščáková považuje za svoj najväčší profesionálny úspech jej odborný rast, keďže z mladej a bezstarostnej lekárky, ktorá
bola odhodlaná púšťať sa do všetkých vecí a nerozoznávať aj nečakané nástrahy svojho konania, sa pod odborným vedením učiteľov
stala zrelou lekárkou plnou pokory a rešpektu pred každou chorobou a každou terapiou, ktorú u pacienta používa. „Aj COVID bol toho
príkladom, celý rehabilitačný kolektív bol reprofilizovaný a staral sa o covidových pacientov. Boli sme na začiatku laici, báli sme sa ako
ostatní, ale kto iný mal čeliť tejto pandémii, ak nie zdravotníci. Tam, kde bol môj personál, tam som cítila potrebu byť s nimi. S mojimi
dievčatami, matkami a starými matkami. Ak máte v živote zázemie, aké som dostala ja, musíte milovať život. Moja práca je druhým
domovom, dala mi veľa priateľov, mladých ľudí plných energie, ktorú si od nich čerpám a pretváram do činov. Na pracovisku mi nie je
problém zapojiť sa do sťahovania, do kopania, do úpravy záhrady, snažím sa, aby kolektív, ktorý vediem, sa rád vrátil na pracovisko a bol
aj pre nich istotou a milovaným zázemím. Bez podpory rodiny, bez chápavého a nápomocného manažmentu, ktorý nás veľmi štedro
podporuje, by každé vynaložené úsilie bolo zmarené,“ dodala na záver primárka MUDr. Mária Katuščáková, ktorá sa uchádza o
prvenstvo v ankete Slovenka roka v kategórii Zdravotníctvo. Hlasovať za ňu môžete do 20. júna 2023 – 12:00 prostredníctvom SMS
(cena SMS je 1 € s DPH) na číslo 7400 v tvare SR 27, taktiež aj kupónmi z týždenníka Slovenka alebo Online na
https://www.slovenkaroka.sk/hlasovanie/
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Klinika liečebnej rehabilitácie poskytuje odbornú výučbu a prax nastávajúcim fyzioterapeutom – stredoškolákom a zabezpečujeme
výučbu fyzioterapeutov I. a II. stupňa vysokoškolského zamerania. Klinika liečebnej rehabilitácie sa špecializuje na ochorenia chrbtice a
organizovala XVI rokov konferencie známe ako Košické vertebrologické dni s medzinárodnou účasťou multiodborových spoločnosti
neurochirurgov, spondylochirurgov, algeziológov, spinálnou spoločnosťou, českou rehabilitačnou školou, Technickou univerzitou v
Košiciach. Vďaka vysokoodborným prednáškam, spoločným stretnutiam a funkčnej diskusii multiodborových odborníkov sa podarilo
významne ovplyvniť vnímanie rehabilitačných postupov v medicíne, nadviazala sa vzájomná spolupráca. Na klinike v spolupráci s
Lekárskou fakultou UPJŠ, strednou zdravotníckou školou v Košiciach a Prešovskou univerzitou zabezpečujeme odbornú výučbu a prax
nastávajúcim fyzioterapeutom a výučbu fyzioterapeutov I. a II. stupňa vysokoškolského zamerania.

MUDr. Mária Katuščáková,

Zdroj foto: Nemocnica AGEL Košice Šaca

tlačová správa

Autor: Zobraziť všetky články || tlačová správa || tlačová správa | Zobraziť všetky články || tlačová správa
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Študenti práva pomáhajú radami  
  28. 2. 2023, 17:17, Relácia: Správy RTVS z regiónov, Stanica: RTVS 2, Vydavateľ: Rozhlas a televízia Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita

Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ

Kristína Plajdicsková, moderátorka:

Košickí študenti práva radia tým, ktorí si nemôžu dovoliť profesionálnu pomoc advokáta. Na jednej strane pomáhajú, na druhej získavajú
cenné skúsenosti s reálnymi prípadmi.

Ondrej Behún, redaktor:

Majetkové spory či susedské konflikty sú najčastejšími príkladmi problémov, s ktorými prichádzajú ľudia do bezplatnej študentskej
právnej poradne. Študenti vypracujú právnu analýzu a klientovi pomôžu zorientovať sa v jeho probléme.

Dominika Marčoková Becková, koordinátorka Študentskej právnej poradne:

Právna analýza obsahuje rozbor klientovho prípadu a právne možnosti jeho riešenia. Finálne rozhodnutie, aký postup klient zvolí, je vždy
na klientovi.

Michal Bartko, študent práva:

Čo sa týka tých susedských sporov, tak tam sa vlastne riešila oblasť v rušení vlastníckeho práva, to znamená v pokojnom užívaní bytu a
z tej rodinno-právnej oblasti to bola vlastne vyživovacia sféra.

Ondrej Behún, redaktor:

Na úvodnom stretnutí je úlohou študentov získať informácie, ktoré sú podstatné pre právne riešenie problému. A to všetko robia pod
dohľadom skúsených advokátov.

Jolana Fuchsová, advokátka:

Študenti vlastne ani nemajú na tom stretnutí formulovať akékoľvek závery, lebo tie si spolu potrebujeme odkonzultovať, aby sme klientovi
dali relevantný a správny výstup.

Martin Puchala, predseda Slovenskej advokátskej komory:

Je treba jasne povedať, že toto nie je poskytovanie právnych služieb. Poskytovania právnych služieb na Slovensku je viazané na licenciu
advokáta.

Ondrej Behún, redaktor:

Študenti ale môžu klientovi poradiť či usmerniť ho.

Miroslav Štrkolec, dekan Právnickej fakulty UPJŠ v Košiciach:

Tie doterajšie skúsenosti sú veľmi dobré aj z pohľadu tých klientov, ktorí žiadajú a dostanú túto právnu pomoc, ale aj z pohľadu našich
študentov.

Martin Puchala, predseda Slovenskej advokátskej komory:

To praktické vzdelávanie z hľadiska pohľadu Slovenskej advokátskej komory je veľmi dôležité, pretože myslím si, že v minulosti bolo aj
zanedbávané z pohľadu právnických fakúlt.

Ondrej Behún, redaktor:

Študentov najviac prekvapilo, do akých rozmerov môžu narásť bežné problémy, ktoré sa neriešia. Služby bezplatnej študentskej právnej
poradne môžete využiť do 17. apríla.

Ondrej Behún, RTVS.

https://monitora.sk/
https://app.monitora.sk/article/1046114706/9ba241c151979baff495?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE2ODAyNjE1MjIsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTA0NjExNDcwNiwidGlkIjozMDE4OX0.9zw6fVVLUu0EkLWph9CZOsoW_WajtswdKem9SxEcL58


Monitora s. r. o. | monitora.sk 16

Košický kraj dá na projekty v rámci obnovy krajiny vyše dva milióny  
  1. 3. 2023, Zdroj: Korzár, Strana: 3, Vydavateľ: Petit Press, a.s., Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové

slová: UPJŠ
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Župní poslanci rozhodli aj o oceneniach.

KOŠICE. Pre rok 2023 je v rámci Programu obnovy krajiny vyčlenených z rozpočtu Košického samosprávneho kraja (KSK) takmer 2,2
milióna eur.

V pondelok to schválilo zastupiteľstvo KSK.

Čo je v pláne

Projektom roka je KlimaPark v Kysaku, moderné edukačné centrum vznikne v priestoroch Školy v prírode, kde sa budú môcť školáci i
verejnosť vzdelávať o klíme zážitkovo.

V roku 2022 sa v rámci Programu obnovy krajiny realizovali projekty za viac ako 254-tisíc eur. Informoval o tom hovorca KSK Michal
Hudák.

Rozhodli aj o oceneniach

Súčasťou rokovania zastupiteľstva boli i návrhy na ocenenia osobností, ktoré udelí župa 23. apríla na slávnostnom ceremoniáli pri
príležitosti Župných dní.

Cena Košického samosprávneho kraja za rok 2022 poputuje piatim jednotlivcom, respektíve kolektívom.

Poslanci odsúhlasili, že ju získajú Detský folklórny súbor Parchovianka, Gymnázium Pavla Horova v Michalovciach, Spevácky zbor
Árvalányhaj, Mons., Dr. h. c. Jozef Tóth, in memoriam, a tiež Ústav lekárskej a klinickej biochémie, UPJŠ v Košiciach, Lekárska fakulta.

Ocenenie Historická osobnosť poputuje pri príležitosti 150. výročia založenia Východoslovenského múzea v Košiciach Josefovi Polákovi
ako zakladateľovi múzejníctva v prvorepublikových Košiciach a vedúcej osobnosti v oblasti kultúry na východnom Slovensku. (sita)

Rokovanie poslancov košickej župy.

FOTO: JUDITA ČERMÁKOVÁ
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O našich autoroch  
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Mgr. Silvia Haladová, PhD., vyštudovala históriu na Filozofickej fakulte Trnavskej univerzity, titul PhD. jej bol udelený v roku 2008 na
Univerzite Komenského v Bratislave v odbore archívnictvo a pomocné historické vedy. Do roku 2018 pôsobila ako odborná asistentka na
Katedre historických vied a stredoeurópskych štúdií Univerzity sv. Cyrila a Metoda v Trnave. V súčasnosti je pracovníčkou Centra
výskumu obdobia neslobody Ústavu pamäti národa. Vo svojej vedeckej činnosti sa zameriava na slovenské dejiny 20. storočia,
predovšetkým sa venuje dejinám každodennosti a regionálnym dejinám. Je autorkou troch monografií, vysokoškolskej učebnice,
niekoľkých desiatok vedeckých štúdií a odborných článkov publikovaných doma aj v zahraničí. Z obdobia slovenských dejín 20. storočia
je autorkou niekoľkých publikácií so zameraním na trnavský región. Matej Hanula, PhD., pôsobí ako samostatný vedecký pracovník v
Historickom ústave SAV. Venuje sa dejinám Slovenska v 1. polovici 20. storočia s dôrazom na dejiny agrárneho politického hnutia na
Slovensku a futbal ako spoločenský fenomén v období 1. ČSR. Ing. Miroslav Jaso, absolvent Stavebnej fakulty STU v Bratislave, venuje
sa oblasti geológie a podzemného staviteľstva. Mgr. Branislav Kinčok, PhD., vyštudoval históriu na Univerzite sv. Cyrila a Metoda v
Trnave. Postgraduálne štúdium absolvoval na Univerzite Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. V súčasnosti pracuje v sekcii vedeckého
výskumu Ústavu pamäti národa. Vo svojej činnosti sa venuje politickým procesom v komunistickom Československu po roku 1948,
činnosti Štátnej bezpečnosti, ako aj problematike vojnových a povojnových vzťahov Červenej armády so slovenským obyvateľstvom. Je
autorom študijnej pomôcky Politické procesy na Slovensku v rokoch 1948 – 1954 (2019) a spoluautorom monografie Slovenskí generáli
1939 – 1945 (2013), Gustáv Husák a jeho doba (2015) a autorom desiatok vedeckých štúdií a odborných článkov. PhDr. Tomáš Klubert,
PhD., je absolventom Filozofickej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave (odbor história – filozofia). Od roku 2008 pôsobí ako
pracovník sekcie vedeckého výskumu Ústavu pamäti národa v Bratislave. Doposiaľ publikoval monografie Obrnené jednotky v
Slovenskom národnom povstaní (2007) a Veľkí vojvodcovia na Slovensku (2013). Je tiež spoluautorom piateho dielu Vojenských dejín
Slovenska (2008), ako aj viacerých štúdií a odborných článkov. Mgr. Juraj Krištofík, PhD., vyštudoval históriu na TU v Trnave a Karlovej
univerzite v Prahe. Doktorandské štúdium absolvoval na FF UMB v Banskej Bystrici. Pracuje v SNM – Múzeu Slovenských národných
rád v Myjave ako kurátor. Venuje sa pôsobeniu partizánov na Slovensku s dôrazom na podjavorinský región. Skúma taktiež vybrané
problémy dejín podjavorinského kraja v 20. storočí. Je autorom monografie Javorinu Nemci nikdy nedostanú! Odboj a partizánske hnutie
v podjavorinskom regióne 1939 – 1945 (2017 a 2022) a spoluzostavovateľom zborníka Partizáni a Slovensko (2013). Publikoval viacero
odborných štúdií a článkov s tematikou protifašistického odboja a druhej svetovej vojny. Mgr. Juraj Marušiak, PhD., vyštudoval Filozofickú
fakultu Univerzity Komenského, odbor história – slovenský jazyk a literatúra (1994). Od roku 1996 pôsobí v Ústave politických vied
Slovenskej akadémie vied. Venuje sa problematike dejín Slovenska v 20. storočí a problematike medzinárodných vzťahov v regióne
strednej a východnej Európy po roku 1989. PaeDr. Martin Molnár, po ukončení štúdií na Filozofickej fakulte v Prešove UPJŠ v Košiciach
v roku 1997 nastúpil do Zemplínskeho múzea v Michalovciach ako regionálny historik, kde pracuje aj v súčasnosti. Je autorom,
spoluautorom či zostavovateľom viacerých odborných monografií súvisiacich s históriou miest a obcí Zemplína (napríklad Strážske,
Snina, Sobrance, Veľké Kapušany, Pavlovce nad Uhom a Jasenov). V Michalovciach sa autorsky podieľal najmä na príprave publikácie
Dejiny Michaloviec a monografií o maliarovi Teodorovi Jozefovi Moussonovi, o michalovskom futbale a o Gymnáziu Pavla Horova. PhDr.
Miroslav Londák, DrSc., je vedecký pracovník na Historickom ústave SAV. V rámci svojho výskumu sa zameriava na
ekonomicko-politický vývoj na Slovensku a v Československu po skončení 2. svetovej vojny.
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